

No. 3511. CONVENTION AND PROTOCOL FOR THE PROTECTION OF CULTURAL PROPERTY IN THE EVENT OF ARMED CONFLICT. DONE AT THE HAGUE, ON 14 MAY 1954¹

N° 3511. CONVENTION ET PROTOCOLE POUR LA PROTECTION DES BIENS CULTURELS EN CAS DE CONFLIT ARMÉ. FAITS À LA HAYE, LE 14 MAI 1954¹

ACCESSION

Instrument received by the Director-General of the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization on :

21 July 1964

CYPRUS*

(Effective as from 9 September 1964.)

Certified statement was registered by the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization on 6 October 1964.

ADHÉSION

Instrument reçu par le Directeur général de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture le :

21 juillet 1964

CHYPRE*

(Effective à partir du 9 septembre 1964.)

La déclaration certifiée a été enregistrée par l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture le 6 octobre 1964.

* According to the information provided by the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization, this accession was made subject to approval. On 9 September 1964, the Director-General of the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization received a notification from the Government of Cyprus informing him that the necessary constitutional formalities for the approval of the accession by the Cypriot Authorities had been completed. By reason of the then prevailing situation in Cyprus, the Convention and Protocol took effect for Cyprus immediately as from the date of receipt of the said notification, in accordance with article 33, paragraph 3, of the Convention and paragraph 10 (c) of the Protocol.

¹ United Nations, *Treaty Series*, Vol. 249, p. 215 ; for subsequent actions relating to this Convention, see references in Cumulative Indexes Nos. 3 and 4, as well as Annex A in volumes 410, 414, 416, 426, 429, 435, 454 and 492.

* Selon les indications fournies par l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, cette adhésion était accompagnée d'une réserve quant à l'approbation. Le 9 septembre 1964, le Directeur général de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture a reçu du Gouvernement chypriote notification de l'accomplissement des formalités constitutionnelles requises pour l'approbation de l'adhésion par les autorités chypriotes. En raison de la situation qui règne à Chypre, la Convention et le Protocole ont pris effet, à l'égard de Chypre, dès la date de réception de ladite notification, conformément à l'article 33, paragraphe 3, de la Convention et à l'alinéa 10, c, du Protocole.

¹ Nations Unies, *Recueil des Traités*, vol. 249, p. 215 ; pour tous faits ultérieurs intéressant cette Convention, voir les références données dans les Index cumulatifs n°s 3 et 4, ainsi que l'Annexe A des volumes 410, 414, 416, 426, 429, 435, 454 et 492.